
 

 Consell de Barri de Sant Pere, Santa Caterina i La Ribera 
 
 

Data: 14/12/2023 

Lloc:  Espai Jove Palau Alòs  

Hora:  18.30 

Assistents: 

Presidenta:  

Albert Batlle Bastardas 

Consellers: 

Albert Salmeron Cojo (PSC), María Angeles Cisneros Horrillo  (PSC), Alexander Guillem Román 
González (Junts per Catalunya - Tries per Barcelona), Alfons Molons Antius (Junt per Catalunya - Tries 
per Barcelona), Natalia Martínez Rodríguez (Barcelona en comú), Esther Miralles Ripoll (ERC), Elena 
Guim Vallejo (Barcelona en comú), Alba Segura Gomilla ( ERC), Raquel Viejo Sobera (Barcelona en 
comú)   

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Gerent del districte de Ciutat Vella, Comissionat per Ciutat Vella, Direcció de Serveis de Democràcia 
Activa, Direcció de Neteja i Gestió de Residus , Direcció Serveis a les Persones i Territori, dos agents 
de la Guàrdia Urbana 

Assistents representants d’entitats: 

 Nombre d'entitats: 21 

Veïnat a títol individual:  

23 persones en total 

- Dones: 11 

- Homes: 9 

- NS/NC: 3        

Ordre del dia: 

1. Processos participatius. 

2. Punt Informatiu 

3. Pla Endreça 

4. Torn obert de preguntes

Desenvolupament de la sessió: 
Aquí podeu consultar la informació dels temes exposats. 

 

 

Acta de: 



 

 

 

 

El regidor obre un primer torn obert de preguntes i respostes: 
 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Pep: Grup Ecologista del Nucli Antic de Barcelona (GENAB). 
Argüeix queixa i petició relativa a la recollida selectiva. 
També, sol·licita accions per crear ombres i més refugis climàtics.    
 

Manifesta que ha pres nota de cada intervenció per analitzar-les, 
però per una limitació de temps no pot donar una resposta immediata 
individualitzada. 
 
A propòsit de la neteja, es remet a la intervenció que seguidament 
farà el responsable tècnic de la Direcció de Neteja i Gestió de 
Residus, Martí Arasanz. 
 
En referència a la inspecció, espai públic i neteja es remet a 
l’exposició que farà el gerent del Districte, Félix Ortega, sobre el Pla 
Endreça. 

Asun, Associació de veïns i veïnes del Casc Antic. 
Es dol pel soroll de les terrasses i resta a l’espera de presentació del 
Pla contra el Soroll. 
Per acabar, exterioritza recomanacions sobre la senyalització i 
control de la mobilitat.  
Álvaro, 
Verbalitza queixes en relació amb el soroll i la recollida selectiva.  
Joan,  
Queixa relativa seguretat del vianants, la mobilitat de les bicicletes i 
el servei de neteja.  
Gladys, veïna.  
Enumera diferents qüestions en relació amb la inspecció i control 
d’establiments de restauració (Pisco Punch al carrer de Sant Pere 
Més Alt...) la seguretat i els clubs o associacions de cànnabis.  
 

Quant al soroll explica que és plenament conscient de la tensió 
sònica del districte i, per aquest motiu, s’ha creat la Taula contra el 
Soroll. Malgrat això, considera que per millorar aquesta tensió sònica 
calen canvis legislatius. 
 

Ángel, veí. 
Presenta diversos suggeriments de mobilitat (carrer d’Ortigosa, carrer 
d’Amadeu Vives amb carrer de Sant Pere Més Alt ... ) i de la via 
pública. 
 

Pacta compromís en els acords. 
 
 

Carme, veïna.  
Presenta unes propostes sobre el sensellarisme, la neteja, així com 
queixes relatives al compliment de la normativa de civisme i 
l’eliminació de barreres arquitectòniques.  
Per últim, demana una residència assistida per a persones grans.  
 

Participa de les seves preocupacions i transmet que ha pres nota de 
les peticions per analitzar-les i donar-hi resposta com més aviat 
millor.  
 
Destaca que quant a l’accés a serveis o recursos assistencials 
(residències, habitatge) no és permès aplicar un dret preferent per 
ser d’un barri, sinó que el dret neix a partir de tenir una necessitat 
concreta.  
 
Pacta compromís en els acords. 
 

Laura, veïna. 
Queixa respecte dels efectes del soroll de les terrasses dels 
establiments de restauració limítrofs al seu habitatge al barri del 
Born.   

Pacta compromís en els acords. 
 
 

Laura M, veïna. 
Explícita que, d’una banda, desaprova de l’actitud del regidor vers als 
participants en el consell. I, de l’altra, demana el compliment de la 
normativa de civisme, el control de la mobilitat i de la via pública.   

Li demana disculpes per la seva actuació, però li fa saber que té ell té 
el deure d’ordenar la sessió perquè sigui àgil, participativa en l'equitat 
i que tothom romangui a l’espera de les respostes. En aquesta línia, 
transmet que procurarà millorar la gestió dels consells de barri.  
 

Mireia, veïna.  
Demana un tractament singular del districte en relació amb la DUM i 
les terrasses. També, reclama actuacions sobre el soroll, l’habitatge 
per a les persones grans i la Guàrdia Urbana.  

Manifesta que ha pres nota de les intervencions per analitzar-les, 
però per una limitació de temps no pot donar una resposta immediata 
individualitzada. 
 
Pel que fa a la mobilitat dona part que estan valorant aplicar 
singularitats, per exemple, la restricció dels vehicles de mobilitat 
personal (patinets, segways i altres ginys) i les bicicletes en algunes 
zones del districte. 
 
Quant al terreny dels jutjats explica que està cedit a la Generalitat a fi 
i efecte de l’ampliació del centre d’assistència primària de salut. 
Emperò, informa que és el govern de Catalunya qui decidirà que s’hi 
instal·larà, a més recorda que encara resta pendent de conèixer 

Aureli, veí. 
Articula queixa relativa al control de les zones de Descàrrega Urbana 
de Mercaderies (DUM), la recollida d’escombraries i el civisme.  
Andrés, veí.  
Queixa pel soroll (DUM, terrasses) 
María Antonia, veïna. 
Emplaça a la recuperació de la memòria històrica del solar dels 
jutjats i proposta una nova ordenació urbanística de la zona. 

Veí. 



 

Formula consulta per conèixer actuacions sobre el solar dels jutjats, 
així també demana una petició reducció horària de les terrasses a 
tota la ciutat.  
 

quina serà la ubicació dels nous jutjats de l’Audiència Provincial de 
Barcelona.  
 
A propòsit de la neteja, remet que la intervenció que farà, a 
continuació, responsable tècnic de la Direcció de Neteja i Gestió de 
Residus, Martí Arasanz. 

 
 
 

Rosa, veïna. 
Expressa suggeriments sobre la neteja (contenidors, grafits...) i 
mobilitat. 
Helga: Espai Gos Barcelona. 
Demano ampliació horari a zones d’ús compartit per a gossos.  
Carol, veïna.  
Comunica protesta sobre civisme (zona passeig de Lluís Companys), 
les zones d’ús compartit per a gossos i la seguretat. 

 

El regidor obre un segon torn obert de preguntes i respostes: 

 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Alfons, veí. 
Explica suggeriments sobre la neteja. 

Manifesta que ha pres nota de les intervenció per analitzar-les, però 
per una limitació de temps no pot donar una resposta immediata 
individualitzada. 
 

María Antonia, plataforma Rescatem el sòl dels jutjats.  
Fa un suggeriment sobre l’organització de les sessions del consell. 
Rosa, veïna. 
Recomana un replantejament de les polítiques relatives a la via 
pública i el civisme.  
Andrés, veí. 
Fa una queixa sobre el Pla contra el soroll. 
Mireia, veïna. 
Demanda actuacions concertades amb el govern de l’Estat perquè 
s’apliqui política de retorn d’envasos, així com sol·licita conèixer usos 
i conservació de propietats de l’Estat a Barcelona. 
Carol, veïna.  
Demana una ponderació de les multes en virtut del Pla Endreça. 
Asun, Associació de veïns i veïnes del Casc Antic. 
Reclama una recollida selectiva porta a porta.  
Joan Carles, veí. 
Demana que les avaluacions sobre els serveis siguin realitzades per 
agents externs. També, detalla queixa referent a la Guàrdia Urbana i 
expressa petició sobre la via pública.  

 
 

Fa saber que l’Ajuntament fa avaluacions a través de personal 
funcionarial.  
 
Reconeix que cal fer més campanyes d’informació, especialment, en 
el sector del comerç, encara que remarca que el desconeixement de 
la llei no eximeix del seu compliment.  
 

Ángel, veí. 
Reivindica més campanyes d’informació i sensibilització sobre 
neteja.  
Albert, veí. 
Exhorta a millorar la lluita contra els apartaments turístics, la 
receptació (compra de productes robats) i el tràfic de drogues.  

Subratlla la seva posició contrària a l’existència de les associacions o 
clubs de cànnabis, però assenyala que només es pot limitar a través 
de les modificacions legislatives corresponents.  
Dit en altres paraules, opina que cal tancar de la ciutat totes les 
botigues de venda de productes derivats del cànnabis i llavors (grow 

shops) o els clubs de cànnabis. D'aquesta manera, assenyala que la 
seva proliferació és el resultat de polítiques càndides sobre el 
consum que, de fet, allà on es van iniciar (Països Baixos) s’està fent 
marxa enrere. 

 
 

 

 

 

 



 

 

 

Resum d’acords: 

1. Traslladar a personal tècnic de mobilitat el contacte de veí (Ángel) en relació amb orientacions 
de mobilitat. 

2. Assabentar a l’Àrea de Drets socials de la necessitat d’una residència assistida per a persones 
grans al barri. 

3. Trasllat als serveis d’inspecció de les afectacions de soroll a habitatge del barri del Born (Laura) 
per causa d’unes terrasses.  

4. Increment de les funcions d’inspecció i avaluació dels serveis públics. 

 

 

Finalitza la sessió a les 21.45h. 


